
Oświadczenie złożone
przez senatora Władysława Ortyla
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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza

Szanowny Panie Ministrze!
Zwróciła się do mnie o pomoc i wyjaśnienie grupa pielęgniarek i położnych prowadzących indy-

widualne praktyki i zaniepokojonych projektem proponowanych zmian w ustawie o świadczeniach
opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych z dnia 27 sierpnia 2004 r. (Dz. U. z
2008 r. nr 164, poz. 1027, z późn. zm.).

Dotychczas zgodnie z przedmiotową ustawą pacjent miał prawo wyboru lekarza, pielęgniarki i
położnej wykonujących świadczenia zdrowotne w ramach różnych świadczeniodawców. Takie roz-
wiązanie sprzyjało konkurencyjności pomiędzy różnymi podmiotami – lekarzami rodzinnymi za-
trudniającymi pielęgniarki i położne i podmiotami prowadzącymi własną działalność w zakresie
podstawowej opieki zdrowotnej.

W nowelizacji zaproponowano nową zasadę w zakresie wyboru, zgodnie z którą pacjent będzie
musiał dokonać wyboru lekarza, pielęgniarki i położnej u tego samego świadczeniodawcy. Jest to
istotne ograniczenie samodzielności zawodowej pielęgniarek i położnych, które nie będą mogły
prowadzić samodzielnej działalności gospodarczej w zakresie świadczenia usług medycznych, a
zamiast tego będą zmuszone do zatrudniania się w spółkach tworzonych przez lekarzy rodzinnych.
Takie rozwiązanie spowoduje ponadto eliminację podmiotów leczniczych prowadzonych przez pie-
lęgniarki i położne rodzinne.

Wskazując na powyższe, zwracam się do Pana Ministra o wyjaśnienie, czy możliwe jest wpro-
wadzenie do nowelizacji ustawy zmian zaproponowanych przez pielęgniarki i położne, a więc wy-
kreślenie zapisów zawartych w art. 28 ust. 1 oraz w art. 56 ust. 1a i 1b?

Nadto uprzejmie proszę Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania.
1. W jakim celu proponuje się wprowadzenie powyższej regulacji prawnej?
2. Czy w trakcie prac nad tym projektem ustawy przeprowadzono konsultacje społeczne? Jeśli je

przeprowadzono, to czy wzięto pod uwagę wynik tych konsultacji?
3. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar rozwiązać sytuację świadczeniodawców, którzy w

związku z proponowanymi zmianami w ustawie skazani zostaną na wykluczenie z rynku świadczeń
zdrowotnych?

Z poważaniem
Władysław Ortyl




